
 

 

 

 

 

 

 

 
Kære elever, forældre, bedsteforældre, støtteforening og 

ansatte på Gjerndrup Friskole 

Kalenderåret er ved at løbe ud og i den anledning vil jeg se lidt tilbage på Gjerndrup Friskoles hverdag og virke i 

2018. 

Som Friskole i Danmark, har vi mulighed for selv at definere vores skoleform og skolestil, så længe vi ”står mål med 

hvad der almindelivs forventes i Folkeskolen”. Den ret har vi taget til os og kæmper for fortsat skal være en mulighed 

for jer forældrene, nemlig at bestemme hvordan jeres/vores friskole skal være.  

 

Denne ret har vi været på barrikaderne for i det forgangne år ved bl.a. at have foretræde i Folketingets 

undervisningsudvalg og i undervisningsministeriet. Vi er ikke helt i mål med vores højeste ønske, nemlig at vores 

elever og andre fra karakter- og prøvefrie skoler kan optages på ungdomsuddannelserne ud fra de grundige, 

omfattende og beskrivende udtalelser, som eleverne får med ved afslutningen af deres grundskoleforløb. Dette 

arbejde vil vi fortsætte med i 2019. 



 

 

Årets skolefest blev formet på en ny måde. Fra at ligge i forbindelse med musicalen, blev den flyttet, så den ligger og 

fremadrettet vil ligge, i forbindelse med forårsemneugen. I år hed den emneuge: ”Kom og slå dig barn - i en rekord”. 

Det blev en rigtig sjov fest, hvor alle elever stod klar til at udfordre deres forældre og familiemedlemmer i en rekord. 

Der var diskotek og musik til de store og de små og kaffe og kage til de voksne. Jo, det var en dejlig fest 😊 

 

 

 

Foråret blev også det forår vi vil huske for tørken og besøget af Erling med Brørup Brandvæsens vandkanon. Det var 

et rigtig morsomt indslag, der sluttede atletikdagen af, en dag, der havde været varm og hektisk, så det var godt med 

en ”kold bruser” før alle kunne gå hjem. 

Hvert år har vi lejrskoleture med alle eleverne. Igen i går gik turen til Fjeldholmlejren ved Grenå for 0. – 6-. klasse, 

men denne gang var ”halvvejsstoppet” i Den Gamle by i Århus. Eleverne havde et lærerigt besøg der, hvor dygtige 

instruktører fortalte om livet i gamle dag. Dette tema tog elever og lærere med på lejrskoleturen, og derfor var det 

gamle lege, der blev arbejdet med på Fjeldholmlejren. 

De ældste var på deres ture i efteråret. 7. klasse tog til Jotunheimen, hvor Mathias Andreasen var holdets guide og 

som de tidligere år i Norge, blev eleverne bekendt med fjeldet og dets muligheder, men vigtigst af alt, så fik de 

udfordret sig selv og overskredet en del personlige grænser. 

8./9. klasse var den første klasse vi tog med til Irland. Også dér var der mange flotte og specielle oplevelser, men 

sproget var det centrale. Hver dag skulle eleverne udfordre sig selv på engelsk, så de kom hjem med et engelsk 

ordforråd, der var væsentligt større end da de tog afsted. Oven i det havde de naturligvis kufferten fuld af oplevelser 

og erfaringer, der var specielle for Irland. 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

Igen i år var vores Høst og Loppemarked en succes. Vejret truede med mørke, tunge skyer og med regn og blæst, 

men ved hjælp af snarrådige forældre, blev der hurtigt spredt sand ud, så vi kunne undgå det værste mudder. 

Dagen forløb over al forventning. Der kom mange gæster og humøret blandt elever, forældre, ansatte og gæster var 

i top. Det kunne vejret ikke spolere. 

I fællesskab med Gjerndrup Fællesråd har vi også i dette efterår budt på ”By-kaffe”. Hver den sidste fredag i hver 

måned kl. 9.30, bydes der på gratis kaffe og rundstykker i skolens skolekøkken. Der får vi os en snak og en kop kaffe 

og når frikvarteret kommer, fyldes rummet op af lærerne, der kigger forbi til en frisk kop kaffe. Dette er ved at blive 

en rigtig god tradition, som Erik Rytoft og jeg vil fortsætte i det kommende år – og alle er velkomne, så mød gerne op 

til en kop kaffe, et rundstykke og en hyggelig snak med en fra ”Byen”. 

 

Efteråret kom til os med den sædvanlige blanding af sol, vind og regn, og som i de tidligere år er vi nu i december 

uden sne. Det er jo lidt ærgerligt, men julestemningen kan vi jo trods manglende sne godt selv skabe. Det blev 

traditionen gjort den sidste dag i november, hvor vi holdt juleklippedag. Den dag havde mange - især bedsteforældre 

– afset til at være med i skole. Det er altid så hyggeligt, når vi er sammen om at julehygge.  

 

 

 

 

 

 

 

 



I dag, den sidste dag inden juleferien, er skolen igen tømt for julepynt, så den står klar til at tage imod os d. 7. januar, 

som er første skoledag i det nye kalenderår. 

Med dette lille tilbageblik fra året, der er gået, vil jeg sige alle mange, mange tak for alle bidrag, der er kommet 

skolen til gavn i år: Støtteforeningen med gaver til eleverne, jer forældre med støtte i form af praktiske og andre 

opbakkende ”gaver”, bedsteforældre for besøg til bedsteforældredag og til morgensange i hverdagen, bestyrelsen 

for jeres kæmpe store arbejde for skolens daglige økonomiske drift og fremdrift og ikke mindst alle de ansatte for 

jeres daglige kærlige og energiske indsats for at lave en friskole, som alle er stolte af at være en del af. Og sidst men 

ikke mindst: en kæmpe tak til alle elever for at være med til at berige vores hverdag hver dag. 

Med disse ord og billeder vil jeg ønske jer alle en rigtig glædelig jul, et godt Nytår og på gensyn mandag d. 7/1 2019. 

De bedste hilsner 

Kirsten 

*********************************************************************************************** 

Krybbespil 

I løbet af et skoleår er der mange forskellige traditioner, som bliver vedligeholdt. F.eks. er der hvert år 

julegudstjeneste i Brørup Gl. kirke på den sidste skoledag inden juleferien. Og hvert år bliver der opført et krybbespil. 

Det er altid 2.klasse, som udfører selve krybbespillet, og altid 3.klasse som synger til spillet. Det er altid den samme 

sang, og altid det samme stykke, som bliver spillet. Det er vældig rart med noget genkendeligt i en hverdag, hvor 

mange ting er i en stor forandring, og hvor mange oplever små og hurtige skift i den digitale verden. 

Da 2.klasse havde fået deres roller og haft udklædningstøjet på, fortalte de mig, at de syntes, det var lidt pinligt, 

sådan at skulle ses på af så mange mennesker. Vi talte derfor om, at alle de ældre skolekammerater jo også havde 

prøvet det, og at de bagefter havde syntes, at det var en god og dejlig oplevelse. Og at de mindre elever så frem til at 

blive så gamle, at det blev deres tur til at være med i krybbespillet.  

Sidste fredag havde Marie og jeg den dejlige opgave, at få indøvet krybbespillets gang imens 3.klasse sang og spillede 

klokkespil til. På det tidspunkt hvor 2.klasse skulle have kostumer på, fik 3.klasse til opgave at besvare et par 

spørgsmål. Nogle af svarene kommer her: 

Hvorfor laver vi krybbespil? 

Vi laver krybbespil fordi vi lærer om kristendom og Jesus.  Fordi at så bliver vi mindet om historien.   Fordi ens 

forældre bliver mere stolt af en.   Fordi vi skal vise det i en kirke.   Fordi at det handler om Gud.   Fordi at vi synes det 

er sjovt, og så kan vi vise det til jer.    

Hvad handler krybbespillet om? 

Om hvordan Jesus blev født.   Om Jesus og Maria og det bliver jul for allerførste gang.   Det handler om at fortælle 

historien om da Jesu blev født.   At man laver en kopi til en historie for længe siden.   Det handler om Gud.  

Hvem er med i krybbespillet? 

2. og 3. klasse.   Jesus, en dukke, Maria og Josef, hyrderne, de vise mænd, en kamel, en engel, en tyk krovært og hans 

kunder.  

De følgende billeder er fra øvelsesfredagen.  

Det bliver dejligt at se og høre det i kirken.  

Anne Dorte 

 

 

 

 



 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

*********************************************************************************************** 

Julehygge skal der til 

I december måned sker det ofte at man som lærer vælger, at hygge lidt ekstra om eleverne. I historie i 8.klasse 

valgte vi, at spille 3 omgange Kahoot!, én om historie og to om julen. Eleverne var rigtig gode og det er da også med 

en vis stolthed at jeg som lærer endte på en 3. plads i historie kahooten... Jeg fik i den grad kamp til stregen. 

I 4.klasse spillede vi banko i matematiktimen og der gælder det om have styr på tallene. Man kunne vælge at sætte 

sig sammen med en makker, som man kunne spørge om hjælp, hvis man blev i tvivl om tallene. 

I 5.klasse spillede vi også banko, men her var det lidt sværere, det var nemlig på engelsk.  

Torsdag var der klasselærerdag, og jeg var så heldig, at følges med ældste. Vi hyggede med levende vendespil, 

pandekager, kage og en smagsprøve på årets musical. 

Glædelig jul til alle 

Marie   

 

 

 

******************  ***************************************************************************** 

 



Baskethygge i frikvarteret 

 

I hvert frikvarter bliver vores basketkurv flittigt benyttet. Det er så dejligt at have en god Støtteforening, der er gode 

til at komme med gaver, og i år får vi endnu en basketkurv, så banen bliver fuldendt. 

Der er altid mange elever fra flere forskellige klasser, der er med til at spille. Det sker også, at flere af lærerne 

deltager i den sjove leg ved basketkurven. 

Her er det både folk fra 2., 5., 6. og 9. klasse, der spiller sammen, og som man kan se på billederne, så hygger de sig 

rigtig meget.  Det er rart med et godt socialt fællesskab på tværs af klasserne! 

 

 

 

 

 

 


